
清華電機 實作專題 選課規定 

1. 實作專題限大學部三年級、四年級修課。 

2. 修課學生限找本校電資院教師（電機系及資工系）擔任指導教授。 

3. 本系學生選課時請務必確認課程名稱及科號為 EE3900實作專題一、EE3910 實作

專題二，其他專題類課程不可抵免。 

4. 實作專題一、二為連續兩學期之課程，應由同一教授指導。如因故更換指導教授，

需經新、舊指導教授同意申請更換。相關說明請見網站公告。 

5. 若需中斷一學期後再修實作專題二，請經指導教授同意申請延修。相關說明請見網

站公告。 

6. 實作專題二修課學期應參加實作專題競賽，學期成績：60%指導教授評量，40%實

作專題競賽成績（30%初審，10%複審）。請參考網站公告「競賽流程」及「競賽辦

法」。 

 

實作專題說明會  

每學期於第一次選課前擇期舉辦（上學期：12 月份／下學期：5 月份），邀請開課教師

介紹專題內容。有興趣的同學請留意專題說明會公告（公告期間可能會有調整異動，請

同學自行留意）。 

 

除專題說明會公布之開課教師及題目，同學可與老師自行約談討論其他專題題目（教師

名單），疫情期間，請盡量用遠距約談。 
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EE 3900 實作專題一  

 

學生 老師 系所

選課系統

選「實作專題一」

實作專題系統

完成「選課登錄」

核對修課名單

確認是否同意指導

登錄前應事先聯絡指導教授討論

同意
不同意

無法修課

 

 

 

選課方式： 

1. 選課登錄（第二次選課結束前）： 

(1) 請先找指導教授商訂題目後填寫選課申請。 

(2) 因特殊原因無法於第二次選課前完成登錄者，請聯絡承辦人。 

2. 網路選課（第二次選課結束前）： 

(1) 請至校務資訊系統完成選課。 

(2) 電機系、院學士班（電機專長）、雙主修、輔系可直接於第二次選課前選課。 

(3) 第三次選課後及外系生無法網路選課，必須待開學後加簽。 

3. 加簽： 

(1) 請先完成選課登錄後至校務資訊系統申請加簽。 

(2) 選課登錄經指導教授同意後，隔一工作日由系辦核可。 
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EE 3910 實作專題二  

學生 老師 系所

選課系統

選「實作專題二」
核對修課名單

 

 

 

選課方式： 

1. 網路選課（第二次選課結束前）： 

(1) 請至校務資訊系統完成選課。 

(2) 電機系、院學士班（電機專長）、雙主修、輔系可直接選課；第三次選課後及

外系生無法網路選課，必須待開學後加簽。 

2. 加簽： 

(1) 請先完成選課登錄後至校務資訊系統申請加簽。 

(2) 選課登錄經指導教授同意後，隔一至二工作日由系辦核可。 

 

※ 若有問題請洽系辦（office@ee.nthu.edu.tw，03-5162198） 
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Notice of the Special Topic on Implementation 

Course Selection 

1. Third and fourth-year students can take the Special Topic on Implementation 
Course. 

2. Students can only seek teachers from the College of Electrical Engineering and 
Computer Science (Department of Electrical Engineering and Department of 
Computer Science) NTHU as advisors.  

3. Students of the EE department, please check that the course name and number 
are EE3900 Special Topic on Implementation (I) or EE3910 Special Topic on 
Implementation (II) during course selection. Other similar courses cannot be 
applied for credit transfer. 

4. The advisor must be the same professor for the Special Topic on Implementation 
(I) and (II) Courses being taken in consecutive semesters. If there is a need to 
change advisor due to specific reasons, the student has to get permission from 
both the original and the new advisors. Please refer to the website announcement 
for relevant notes. 

5. If there is a need to postpone the Special Topic on Implementation (II) Course after 
one semester, the student has to get permission from the advisor to delay course 
selection. Please refer to the website announcement for relevant notes. 

6. Grading rule of EE3910 Special Topic on Implementation (II): 60% Advisor 
Grading, 40% Undergraduate Project Competition Results (30% Initial Review, 
10% Secondary Review). Please refer to the “Competition Guidelines” on the 
website announcement. 

 

 

 

Special Topic on Implementation Briefing Session  

The brief session would be held every semester before the 1st Course Selection (First 
Semester: December/Second Semester: May). Professors will introduce the Topic 
content. Students could follow up on the updates of Special Topic Briefing Session 
Announcement. 

 

Students can make an appointment with the teacher to discuss other Topic subjects 
(list of teachers) aside from the announced course teachers and Topics. 

During periods of the pandemic, please discuss online. 

 

 

EE 3900 Special Topic on Implementation (I)  
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Student Teacher Department

Course Selection System

Select  Special Topic on 

Implementation (I) 

Special Topic on 

Implementation System

Complete the  Course 

Selection Registration 

Review and check the 

course name to be taken.

Confirm willingness

 to provide guidance.

Contact the advisor 

to discuss

 before registration.

Approval

Disapproval

Unable to Take

 the Course

 

 

How to Select the Course: 

1. Course Selection Registration (Before the end of the 2nd-course selection): 

(1) Please discuss the professors on the Topic first, then fill out the Special Topic 
on Implementation Course Selection Registration. 

(2) If there are any problems, please get in touch with office@ee.nthu.edu.tw. 

2. Online Course Selection: (Before the end of the 2nd-course selection): 

(1) Please complete the course selection on the Academic Information System.  

(2) Students of EE, Interdisciplinary Program majoring in EE, double majors, and 
minors can select the course directly before the end of the 2nd-course 
selection. 

(3) Students from other departments can only select the course during Add-or-
Drop selection. 

3. Add-or-Drop Selection:  

(1) Please fill out the Special Topic on Implementation Course Selection 
Registration before adding the course to the Academic Information System. 

(2) After approval by the advisor on the course selection registration, the office 
of EE will approve the application during 1-2 working days. 

 

 

 

 

EE 3910 Special Topic on Implementation (II)  

Student Teacher Department

Course Selection System

Select  Special Topic on 

Implementation (II) 

Review and check the 

course name to be taken.
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How to Select the Course: 

1. Online Course Selection: (Before the end of the 2nd-ourse selection): 

(1) Please complete the course selection on the Academic Information System.  

(2) Students of EE, Interdisciplinary Program majoring in EE, double majors, and 
minors can select the course directly before the end of the 2nd-course 
selection. 

(3) Students from other departments can only select the course during Add-or-
Drop selection. 

2. Add-or-Drop Selection:  

(3) Please fill out the Special Topic on Implementation Course Selection 
Registration before adding the course to the Academic Information System. 

(1) After approval by the advisor on the course selection registration, the office 
of EE will approve the application during 1-2 working days. 

 

※ If you have any questions, please contact the office at office@ee.nthu.edu.tw. 
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